
BRM-III.0012.7.1.2022
Protokół nr 42/VIII/2022

posiedzenia Komisji Kultury i Ochrony Zabytków
z dnia 26 stycznia 2022 roku

I Obrady prowadziła przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska.

II W  posiedzeniu  uczestniczyło  jedenaścioro  członków  Komisji,  co  stanowi  quorum
niezbędne  do  opiniowania  spraw  przewidzianych  w  porządku  posiedzenia  (lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

III W posiedzeniu uczestniczyli również zaproszeni goście.

IV Porządek posiedzenia:

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miasta Lublin (druk nr 1329-1).
2. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w  granicach

administracyjnych miasta Lublin (druk nr 1312-1).
3. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Lublin Panu

Juliuszowi Machulskiemu (druk nr 1318-1).
4. Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia lub wynajmu nieruchomości położonych

w Lublinie przy ul. Krakowskie Przedmieście (druk nr 1325-1).
5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2021 roku.
6. Zaopiniowanie kandydatów do składu Komisji ds. Nagród za osiągnięcia w dziedzinie

twórczości artystycznej i upowszechniania kultury na 2022 rok w osobach: Pana prof.
szt. plast. Artura Popka oraz Pana Dariusza Borucha.

7. Zaopiniowanie kandydatów do składu Komisji ds. Stypendiów dla osób zajmujących się
twórczością artystyczną i  upowszechnianiem kultury na 2022 rok w osobach:  Pana
Radnego Stanisława Kierońskiego, Pana Radnego Zbigniewa Ławniczaka oraz Pani
Radnej Anny Ryfki.

8. Sprawy wniesione.

Przewodnicząca Komisji  Maja Zaborowska otworzyła obrady, przywitała radnych
oraz gości i przedstawiła porządek posiedzenia, który zaproponowała rozszerzyć o dwa
punkty:  1)  Zaopiniowanie  kandydatów  do  składu  Komisji  ds.  Nagród  za  osiągnięcia
w dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania kultury na 2022 rok w osobach:
Pana prof. szt. plast. Artura Popka oraz Pana Dariusza Borucha oraz 2)  Zaopiniowanie
kandydatów  do  składu  Komisji  ds.  Stypendiów  dla  osób  zajmujących  się  twórczością
artystyczną  i  upowszechnianiem  kultury  na  2022  rok  w  osobach:  Pana  Radnego
Stanisława Kierońskiego, Pana Radnego Zbigniewa Ławniczaka oraz Pani Radnej Anny
Ryfki. Komisja zaakceptowała proponowane rozszerzenie (w głosowaniu: „za” 10 głosów,
„przeciw” 0 głosów, „wstrzymujący się” 1 głos). Przewodnicząca poinformowała, że tematy
te znajdą się w porządku obrad pod numerami punktów 6 i 7. 

Ad.1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miasta Lublin (druk nr
1329-1).

Radny Stanisław Brzozowski zwrócił uwagę na tytuł rozdziału „Miasto przemysłów
kultury”. Stwierdził, że sam tytuł budzi swego rodzaju dysonans. Przemysł nie kojarzy się
bezpośrednio z kulturą. Treść rozdziału zawiera, według radnego, zapisy sprzeczne, bo
z jednej strony chce promować różnorodność, a z drugiej stawia na globalizm. Zastępca
dyrektora Wydziału Strategii  i  Przedsiębiorczości,  pan Robert Żyśko stwierdził,  że
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w strategii  znalazły  się  zapisy  mówiące o  stawianych miastu  celach przyszłościowych,
stąd  nie  jest  właściwym  odnoszenie  ich  do  realiów  dnia  dzisiejszego.  Pracownik
Wydziału Strategii i Przedsiębiorczości, pan Michał Furmanek wyjaśnił, że przemysły
kultury  są  dobrami  i  usługami  kultury  wytwarzanymi  przez  twórców.  To  są  też
przedsięwzięcia,  zarówno prywatne  jak  i  publiczne,  w  dziedzinie  kultury,  które  tworzą
określoną wartość. I wreszcie to jest element związany z naturalnym procesem produkcji i
dystrybucji  dóbr  chronionych  reżimem  praw  autorskich  i  w  tym  modelu  tworzonych.
Strategia zawiera treści wynikające z dyskusji z mieszkańcami i opinie ekspertów. Radny
Tomasz Pitucha zapytał, czy i w jakim zakresie w procesie tworzenia strategii brały udział
lubelskie  uczelnie.  Dyrektor  Żyśko  poinformował,  że  w  procesie  tworzenia  strategii
uczestniczyli  pracownicy  naukowi  lubelskich  uczelni  poprzez  udział  w  pracach  Rady
Strategii, ciele opiniodawczo-doradczym, powołanym przez Prezydenta Miasta. Osoby te
wchodziły także w skład grup tematyczno-roboczych. Wobec braku innych pytań i uwag
przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 9 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 2 głosy).

Ad.2.  Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w  granicach
administracyjnych miasta Lublin (druk nr 1312-1).

Wobec braku  pytań i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.3. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Lublin
Panu Juliuszowi Machulskiemu (druk nr 1318-1).

Radny  Tomasz  Pitucha stwierdził,  że  lubi  twórczość  reżysera  Juliusza
Machulskiego, ale w kontekście jego publicznych, negatywnych i pełnych wulgaryzmów
pod adresem obozu władzy wypowiedzi nie może poprzeć tego projektu uchwały. Wobec
braku  innych  pytań  i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 7 głosów, „przeciw”
2 głosy, „wstrzymujący się” 2 głosy).

Ad.4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  lub  wynajmu  nieruchomości
położonych w Lublinie przy ul. Krakowskie Przedmieście (druk nr 1325-1).

Wobec braku  pytań i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji w 2021 roku.
Wobec braku uwag przewodnicząca Komisji poddała sprawozdanie pod głosowanie.

Stanowisko Komisji:
Komisja przyjęła ww. sprawozdanie  (w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw” 0 głosów,
„wstrzymujący się” 1 głos).
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Ad.6.  Zaopiniowanie  kandydatów  do  składu  Komisji  ds.  Nagród  za  osiągnięcia
w dziedzinie  twórczości  artystycznej  i  upowszechniania  kultury  na  2022  rok
w osobach: Pana prof. szt. plast. Artura Popka oraz Pana Dariusza Borucha.

Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji poddała zgłoszone kandydatury
pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. kandydatów  (w głosowaniu: „za” 8 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 3 głosy). 

Ad.7.  Zaopiniowanie  kandydatów  do  składu  Komisji  ds.  Stypendiów  dla  osób
zajmujących się twórczością artystyczną i upowszechnianiem kultury na 2022 rok
w osobach:  Pana  Radnego  Stanisława  Kierońskiego,  Pana  Radnego  Zbigniewa
Ławniczaka oraz Pani Radnej Anny Ryfki.

Wobec braku  pytań i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. kandydatów (w głosowaniu: „za” 10 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 1 głos). 

Ad.8. Sprawy wniesione.
Przewodnicząca  Maja  Zaborowska poinformowała,  że  do  Komisji  nie  wpłynęły

sprawy wymagające rozpatrzenia.

Na tym posiedzenie zakończono. Posiedzenie trwało od godziny 18:00 do godziny 
19:15.

                                                                                                    Obrady prowadziła:

            Protokółował:                                                              Przewodnicząca Komisji

 

     /-/ Mariusz Niewczas                                                            /-/ Maja Zaborowska
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